
 

   

 Datum Vår beteckning 

 2021-03-15                          2021/00054 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Charlotta Bjälkebring Carlsson 
0171-52871 
charlotta.carlsson@habo.se 

 

 

Protokoll ungdomsråd 9 mars 2021 

Tid: 17.30-19.30 digitalt möte via Teamslänk   

Närvaron registreras även i särskild arvodeslista 
Närvaro rådet: Albin, Alicia, Alwin, Edvard, Elisabeth, Ella, Emil, Ingrid, Isabelle, Joel, Johanna 

Allo, Johanna Andersson, Jossan, Julia, Kevin L, Kevin H, Ludwig, Max, Melissa, Nils, Vanessa, 

William, Wilmer. Politiker: Liselotte, Rasmus och Carolina. Övriga: Charlotta, Jennifer, Nilay och 

Igor.  

1.  Liselotte Grahn Elg öppnade mötet, hon meddelade att hon inte kunde 

närvara under hela mötet.  

2. Dagordningen fastslogs med den ändringen att lägga till upprop av 

deltagare samt flytta upp de punkter som Fritid och kultur hade på 

dagordningen. De ska inte behöva närvara längre än nödvändigt.  

3. Upprop förrättades om nävor av deltagare från ungdomsrådet. 

4. Rasmus valdes till ordförande att leda mötet och Charlotta B Carlsson till 

sekreterare.  

5. Förra mötets anteckningar från 2021-01-28 gicks igenom och lades till 

handlingarna. Till anteckningarna bifogas även det svar som inkommit från 

länsstyrelsen angående nätfiske i Mälaren. Svaret mejlas ut till ungdomarna.  

6. Information om Explorers Håbo som är kommunens unga 

Kulturambassadörer.  

Explorers Håbo består av en grupp ungdomar 13-19 år som får chansen att 

arbeta praktiskt med olika typer av kulturarrangemang. Målet är att fler unga 

i kommunerna ska ta del av kultur och att stärka ungas delaktighet och 

inflytande när det gäller kulturarrangemang.  

Som Explorers får du lära dig att planera och förbereda arrangemang såsom 

urval, boka arrangemanget och ha kontakt med kulturutövare. Hur du ska 

vara som publikvärd, artistvärd, presentera arrangemanget och förbereda 

lokalen. Jobba med marknadsförening, uppmärksamma och synliggöra 

arrangemanget genom media, affischer och andra kanaler. Jobba med 

scenteknik, vara stöd i hantering av scenteknik såsom ljud och ljus. Att på 

ett demokratiskt sätt vara med i processen att välja vilken föreställning som 

ska köpas in till skolan eller kommunen. 

Ett informationsmöte kommer att genomföras i början av maj. Du ansöker 

genom att fylla i intresseanmälan här: 

https://www.esmaker.net/nx2/s.aspx?id=192ee171d461 

mailto:charlotta.carlsson@habo.se
https://www.esmaker.net/nx2/s.aspx?id=192ee171d461
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Explorer finns även på instagram, explorers_habo.  

På informationsmötet får du mer information. Om det blir jättemånga så kan 

det bli lottning, de tar in mellan 6 till 10 st.  

På kommunens hemsida om föreningsbidrag finns information om 

kommunens ungdomsbidrag som ni kan söka läs mer på 

https://www.habo.se/uppleva-och-gora/foreningar/bidrag-och-

stod/ungdomsbidrag.html 

Kontakt: Sara Hallström 0171 528 34 och sara.hallstrom@habo.se 

7. Coronarestriktionerna, hur ser möjligheterna ut att träffas för 

mellanmöten innan sommaren?  

Restriktionerna medger att 15 st. kan vara på generator. Blir det inte fler på 

mellanmötet fungerar det. Charlotta delar mejlistan att skicka ut för 

anmälan, så det inte riskerar bli för många inomhus. Annars får det bli 

utanför Generator. Fritid och kultur kontaktar er via mejl.  

8. Frågestund, Vad är på gång i kommunen? Information från politiken och 

inspel från ungdomarna om de tycker viktiga att ta upp.  

När blir det klart med hålet vid bussarna? Resecentrumet blir klart till nästa 

vinter, hoppas första spadtagen före sommaren.  

Hur går det för Donken bygget? Ser inte bra ut, länsstyrelsen verkar sätta 

stopp för bygget. Men det förs konstruktiva diskussioner. På måndag tas 

beslut om att ställa ut planen för granskning. Donken är samarbetsvilliga. 

Länsstyrelsen är statens förlängda arm med stort inflytande i frågor som 

kan påverka miljön vid olika byggnationer.  

Liselotte berättade att en simhall på gång och uppmanade ungdomarna 

söka sommarjobb, länk till ansöka https://www.habo.se/uppleva-och-

gora/nyhetsarkiv/nyheter-uppleva-och-gora/2021-03-04-dags-att-soka-

sommarjobb.html 

Hur funkar det studera och ha möter på distans? Det fungerar ganska bra 

sade ungdomarna, men många upplever att det är annorlunda det är 

verkligt ansträngande en behöver ha finna sin egen disciplin. I bland strular 

tekniken och det är jobbigt.  

 

Liselotte berättade att det kommer gå ut en del statliga bidrag så de som 

går i nian och behöver extra hjälp så kan en få det, detta gäller även de som 

går i trean i gymnasiet. Behöver ni extra hjälp så måste ni säga det till 

skolan! 

Har ni fått svara på Liv och hälsa ung studien i åk. 7, åk. 9 och åk. 2 på 

gymnasiet? Ungdomarna svarade att det har de men att det finns kritik om 

att alla droger inte finns i den ifyllningsbara listan.  

https://www.habo.se/uppleva-och-gora/foreningar/bidrag-och-stod/ungdomsbidrag.html
https://www.habo.se/uppleva-och-gora/foreningar/bidrag-och-stod/ungdomsbidrag.html
https://www.habo.se/uppleva-och-gora/nyhetsarkiv/nyheter-uppleva-och-gora/2021-03-04-dags-att-soka-sommarjobb.html
https://www.habo.se/uppleva-och-gora/nyhetsarkiv/nyheter-uppleva-och-gora/2021-03-04-dags-att-soka-sommarjobb.html
https://www.habo.se/uppleva-och-gora/nyhetsarkiv/nyheter-uppleva-och-gora/2021-03-04-dags-att-soka-sommarjobb.html
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Kommunen kommer att analysera svaren om bland annat droger, vidare 

informerade Charlotta om att det varit öppen droghandel i Centrum, det är 

alvarligt, vi vill inte att ungdomar håller på med droger.  

Varför är idrottshallarna stängda? Ungdomarna vill ha fler saker att göra, 

smart vore att öppna idrottshallarna. Vi har många idrotter i Bålsta viktigt 

att stimulera föreningslivet. Restriktioner gör att kommunen håller stängt 

men de privata får ha öppet om de håller sig till de särskilda 

restriktionerna. 

9. Information och diskussion om kampanjen Svartsjuka är inte romantiskt. 

Är svartsjuka romantiskt?  

Ungdomarna diskuterade frågan, det var mest tjejerna som pratade. Det är 

skillnad på jämställdhet och svartsjuka sade någon. En annan att om det 

finns svartsjuka i en relation så litar en inte på varandra och de behöver 

prata om det. Svartsjuka börjar ofta med manipulation vilket inte är sunt, 

att en människas livsrum kan begränsas. En annan att det är normalt när 

hormonerna tar överhanden.  

 

Charlotta informerade om kampanjen, Svartsjuka är inte romantiskt. Det är 

en kampanj som riktar sig till dig som är ung. Webbplatsen finns för dig 

som blir utsatt för våld i en relation, är orolig för en vän, utsätter någon 

annan för våld eller bara vill veta mer om killars våld mot tjejer och våld i 

ungas partnerrelationer. De frågor som ställs i kampanjen är: 
Har det hänt att du gått över din partners fysiska, psykiska eller sexuella 

gränser? Vill du alltid hålla koll på vad den du gillar gör, vem hen träffar 

eller pratar med, för att du känner dig svartsjuk eller är rädd att din partner 

ska göra slut?  Läs mer på: svartsjukaarinteromantiskt.se 

 

Rådet pratade om att osund makt och kontroll i en relation kan sluta med 

våld. Det bästa är att en respekterar och älskar varandra på lika villkor. Att 

prata med varandra och försöka förstå istället för att vara svartsjuk, etik och 

moral är viktiga frågor i en relation, att bemöta varandra med förståelse och 

respekt. En dålig kommunikation och kan leda till gräl och slag. 

Ett räkneexempel på vad det våld som anmälts till polisen i Håbo kostar 

enligt Brottsförebyggande Rådets beräkning: 

 

I Håbo kommun har man under år 2020 fått in 115 polisanmälningar om misshandel. 90 

procent av dessa (103,5) räknar vi med kostar 200,000 kr i genomsnitt och 10 procent av 

dem räknar vi med kostar 1 miljon kr i genomsnitt under det första året: 

0,90 x 115 = 103,5 st - 200,000 kr x 103,5 = 20,7 miljoner kr. 

0,10 x 115 = 11,5 st - 1 miljon kr x 11,5 st = 11,5 miljoner kr. 

“Total kostnad för misshandelsfall under ett år för Håbo = 32,2 miljoner.” 

https://www.svartsjukaarinteromantiskt.se/for-dig-som-ar-ung/vill-du-alltid-halla-koll/
https://www.svartsjukaarinteromantiskt.se/for-dig-som-ar-ung/vill-du-alltid-halla-koll/
https://www.svartsjukaarinteromantiskt.se/for-dig-som-ar-ung/vill-du-alltid-halla-koll/
https://www.svartsjukaarinteromantiskt.se/for-dig-som-ar-ung/vill-du-alltid-halla-koll/
https://www.svartsjukaarinteromantiskt.se/for-dig-som-ar-ung/mar-din-kompis-daligt/
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10. Hur kommer det sig att vissa inte fått ersättning för förra mötet? De som 

räknar med en lägre inkomst än 20 135 kr under 2021 behöver inte betala 

skatt. En särskild blankett måste fyllas i och lämnas in till kommunen varje 

år om det annars måste kommunen dra skatt på arvodesbeloppet. De som 

ännu inte lämnat in blankett har vi väntat med att betala ut arvodet till. Det 

utbetalas i mars istället då vi tror att alla hunnit lämna in sina blanketter eller 

om en meddelat att det ska dras skatt. Har blanketten inte lämnats in senast 

den 15 mars kommer kommunen betala ut och dra skatt. 

Nya rådsmedlemmar som inte tidigare fått ersättning från Håbo kommun 

ska registrera sitt konto hos Nordea. Det görs via BankID. Kommunens 

arbetsgivarenummer är 627038. 

11. Övriga frågor 

Barriärer för framkomlighet fråga från Rasmus? Ungdomarna påpekade en 

sådan plats. Det är när Centrum är stängt går det inte att gå igenom där 

när en är på väg till stationen. Då måste en gå runt hela centrum och över 

en parkeringsplats, det upplevs som en otrygg plats.  

12. Nästa möte den 25 maj kl. 17.30. Kanske blir det att vi träffas och har 

picknik. Pandemisrestriktionerna avgör hur. Tidigare beslutade mötesdagar 

efter det är 24 augusti, 5 oktober och 23 november. 

13. Rasmus avslutade mötet och tackade för allas medverkan.  

 

Vid pennan Charlotta Bjälkebring Carlsson 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


